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Zusammenfassung

        
Die Arbeit nimmt eine qualitative Auswertung von 15 Patientensuiziden aus dem Klientel der ambulanten Einrichtung „DIE ARCHE - Suizidprävention und Hilfe in Lebenskrisen e. V.” in München vor. 8 Suizide wurden nach der Behandlung und 7 Suizide während der Behandlung in der Arche vollzogen. Die Suizide während der Behandlung wurden im Therapeutenteam nach Prinzipien der Aktionsforschung bearbeitet. Anschließend wurden sie mit der qualitativen Methode der Idealtypenbildung ausgewertet. Es werden drei Idealtypen aus den Fällen abgeleitet: Besorgt-beruhigte Gegenübertragung im Behandlungstandem; Destruktive Dynamik in der Angehörigenberatung und Unterdrückte Irritation in der Gegenübertragung bei mangelnder Kapazität.


      
        
Abstract

        
This study is a qualitative analysis of 15 patients all of whom had been treated in „die Arche”, an outpatient suicide prevention unit. All fifteen of which committed suicide. Eight of the subjects committed suicide after finishing treatment; seven during the course of treatment itself. Those suicides committed during treatment were analysed first by a team of therapists employing action research methods; and secondly using a qualitative methodology based on „ideal types”. Three „ideal- types” were differentiated as follows: an anxious yet calm countertransference within the treatment dyad; a destructive dynamic to be found in the counselling of the client’s relatives, and suppressed irritation in the countertransference through lack of capacity.
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